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Protokół nr 13/07 
Komisji Spraw Społecznych 
z dnia 21 listopada 2007 r. 

 

Ad. 1 

 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który 

powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 
Obecni: 

• Przewodniczący                                                           Alfred Siama  

• Wiceprzewodniczący                                                   Kazimiera Pu ślednik 

• Członkowie:                                                                 Józef Czarnecki  

                                                                                          Jaros ław Jędrkowiak 

                                                                                          Grzegorz Józefowski  

                                                                                          Miros ław Waluś 

 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  
 
Na posiedzenie zaproszono gości: 

§ Wicestarosta Pan Janusz Sikora, 

§ Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan 

Marek Smektała, 

§ Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski, 

§ Radny Pan Józef Konarczak, 

§ Radny Pan Leszek Kamiński, 

§ Radny Pan Henryk Sadzki, 

§ Radny Pan Krzysztof Wachowiak, 

§ Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu Pan Maciej Marcinkowski, 

§ Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu Pani Małgorzata Wika-Konieczna, 

§ Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Gostyniu Pani Krystyna Piasecka, 

§ Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi Pan Lech Bem, 

§ Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli Pan Krzysztof 

Rybka, 

§ Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu Pani Bożena Ryczkowska. 
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Ad. 3 
 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia Komisji. W wyniku 
głosowania porządek został przyjęty głosami 4 „za” i 1 „wstrzymującym” przy 
nieobecności Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 

 

Ad. 4 
 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił protokół Nr 12/07 z posiedzenia Komisji. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty głosami 4 „za” i 1 „wstrzymującym” 
przy nieobecności Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 
 
Ad. 5 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Pan Grzegorz Józefowski. 
 

Komisja Spraw Społecznych wraz z Komisją Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

Wicestarostą Panem Januszem Sikorą i Naczelnikiem Panem Markiem Smektałą udała się 

do Zespołu Szkół Rolniczych w Kosowie. 

Przybyłych gości przywitała Dyrektor Pani Bożena Ryczkowska, po czym oprowadziła 

zebranych po obiekcie. 

Radni mieli okazję bliżej przyjrzeć się warunkom panującym w szkole. Zwiedzający doszli do 

wniosku, że budynek choć urokliwy i zabytkowy wymaga gruntownego remontu. W szkole 

panuje wilgoć. Należy wymienić dach i stropy oraz odnowić zniszczony zabytkowy parkiet.  

Dyrektor Pani Bożena Ryczkowska zapoznała zebranych z kosztami utrzymania tej filii. Pani 

Dyrektor planuje reorganizację szkoły. 

Dodatkowe koszty generuje piękny lecz sporych rozmiarów park. 

Do szkoły uczęszcza około 150 uczniów.  

 

Ad. 6 

 

Komisje powróciły do Starostwa Powiatowego w Gostyniu, by spotkać się z dyrektorami 

placówek oświatowych powiatu.  

 

Naczelnik Pan Marek Smektała przedstawił prezentację na temat oświaty w Powiecie 
Gostyńskim. 
 

1. Ogólna statystyka: liczba uczniów, nauczycieli, bibliotek, ilość wypożyczanych 

książek. 
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2. Charakterystyka wybieranych kierunków kształcenia. Występuje duże 

zainteresowanie Technikum Żywienia i Technikum dla Dorosłych. 

3. Realizacja zadań Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Gostyniu. Doradztwo 

zawodowe – 917, diagnoza – 1735. Orzeczenia – 390, opinie – 891 (najwięcej: 

dysleksja). Orzeczenia dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych – 140. 

4. Środki transportu: 13 pojazdów. 

5. Inwestycje i remonty. Razem – 357 540,31 zł. Najwięcej wydano na remont łazienek 

– 38 000 zł. 

6. Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli. Studia podyplomowe – 36, studia 

magisterskie – 12, kursy kwalifikacyjne – 23, kursy doskonalące – 110. 

7. Awans zawodowy. Brak „Profesora oświaty”, dyplomowani – 86, mianowani – 109, 

kontraktowi – 64, stażyści – 28. 

8. Nauczanie indywidualne. Korzysta 7 uczniów. 42 uczniów w szkołach 

ponadgimnazjalnych korzysta z indywidualnego programu nauki. 

9. Współpraca międzynarodowa. Wymiany: Niemcy – 145, Ukraina – 80, Francja – 88. 

Praktyki: Holandia – 27, Francja – 4. 

10. Nauczane języki: angielski, niemiecki, francuski, rosyjski, łacina. Brak firm 

zewnętrznych udzielających nauki z języków obcych. 

11. Pomoc materialna. Korzysta 701 uczniów. Dożywianie – 34, stypendia socjalne – 

123, stypendium Prezesa Rady Ministrów – 9, stypendia unijne – 448, stypendia 

sportowe – 85, stypendium Marszałka Województwa Wielkopolskiego – 2. 

12. Konkursy. Brało udział razem – 937 uczniów. Na poziomie ogólnopolskim – 195, na 

poziomie powiatowym – 455. 

13. Laureaci i finaliści. 

14. Wyniki egzaminów zewnętrznych. Uzyskano poziom średni i wyżej średni. Mało 

młodzieży wybrało poziom rozszerzony. Najczęściej wybierane przedmioty: 

j. angielski, j. niemiecki, geografia, biologia. 

15. Egzamin zawodowy. Egzamin gimnazjalny. Część humanistyczna: 33,30% (średnia 

lepsza niż krajowa). Część matematyczno-przyrodnicza: 26,60%. 

16. Przeglądy BHP. Stan bezpieczeństwa ciągle wzrasta. 

17. Imprezy lokalne. 

18. Mocne i słabe strony szkół. Mocne strony: praktyki zagraniczne, wymiana młodzieży, 

egzaminy zewnętrzne, kadra młoda/doświadczona, przyjazna atmosfera, wysoki 

poziom nauczania, tradycja, współpraca z zakładami pracy, usługi terapeutyczne. 

Słabe strony: baza lokalowa i sportowa, szczupłe środki finansowe, niska motywacja 

uczniów do nauki, małe zainteresowanie zajęciami pozalekcyjnymi, agresja, brak 
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pomocy dydaktycznych, duża liczba uczniów w klasie, brak lekarza, małe 

doświadczenie nauczycieli, brak windy, auta. 

19. Kierunki rozwoju oświaty Powiatu Gostyńskiego według Wydziału Oświaty: inwestycje 

budowlane, multimedia, pracownie do kształcenia zawodowego, platformy 

e-learningu, standaryzacja zatrudnienia pracowników administracji, rozbudowa 

doradztwa metodycznego, stworzenie szkolnych ośrodków kariery, rozszerzenie 

oferty edukacyjnej, tworzenie nowych typów szkół. 

 

Sprawozdanie z wizytacji placówek oświatowych przygotowana przez 
Przewodniczącego Pana Alfreda Siama. 
 

Główne problemy: 

- Zespół Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu: sala sportowa, wilgoć, zagospodarowanie 

poddasza, wykupienie gruntów po fabryce mebli, budowa parkingu. 

- Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Gostyniu: instalacja windy, parking i chodniki. 

- Zespół Szkół Zawodowych w Gostyniu: brak sali sportowej. 

- Zespół Szkół Specjalnych w Brzeziu: boisko sportowe, sala sportowa. 

- Zespół Szkół Rolniczych w Grabonogu: budowa nowego pawilonu, zmiana systemu 

ogrzewania, utrzymanie filii w Kosowie. 

- Zespół Szkół w Krobii: dobudowanie 4 klas. 

- Zespół Szkół w Pogorzeli: ława kominowa, remont podłóg na parterze, pompa w szatni, 

budowanie pawilonu w celu nauczania na odległość. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama oddał głos Dyrektorowi Panu Krzysztofowi Rybce. 

Dyrektor Pan Krzysztof Rybka omówił potrzebne remonty w szkole. Stwierdził, że szkoła 

jest mała więc tworzy się nowe pomysły na przyciągnięcie uczniów. Coraz trudniej 

porozumieć się z PKS. Wobec powyższego pozostaje klient miejscowy lub edukacja na 

odległość tzw. e-learning oraz kształcenie dla dorosłych, a także kształcenie prozawodowe.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zauważył, iż prezentacja była bardzo dobra i 

szczegółowa. Radny żałował, że nie miał możliwości zapoznać się wcześniej z prezentacją. 

Następnie radny poruszył kwestię e-learningu. Zauważył, iż należy zaczynać pracą od 

podstaw, a strony internetowe ZSR w Grabonogu i ZSO w Gostyniu pozostawiają wiele do 

życzenia. Radny uważa, że szkoły nie są gotowe do wdrażania ambitnych projektów. 

Ponadto Radny wyraził przekonanie, iż prezentacja nie daje obrazu danej szkoły. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama stwierdził, że była to ważna, atrakcyjna i wyczerpująca 

prezentacja. Przewodniczący odniósł się do uwagi dotyczącej wcześniejszego zapoznania 

się z prezentacją. Stwierdził, iż wówczas nie byłoby potrzeby spotkania się i wspólnego 
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omówienia zagadnień. Przewodniczący poprosił, by Biuro Rady Powiatu przesłało radnym 

drogą elektroniczną powyższą prezentację. 

Dyrektor Pani Krystyna Piasecka poprosiła, by z prezentacją zapoznać rady 

pedagogiczne. 

Naczelnik Pan Marek Smektała zobowiązał się do przesłania szkołom niezbędnych 

materiałów. 

Radny Pan Mirosław Waluś poruszył temat sal gimnastycznych przy szkołach. Radny 

zapytał czy planując remonty i rozbudowę szkół brano pod uwagę niż demograficzny. 

Stwierdził, że nie powinno się pomijać boisk szkolnych na wolnym powietrzu. 

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski zauważył, iż prezentacja była atrakcyjna 

dająca ogólny obraz oświaty w Powiecie Gostyńskim, jednak zabrakło podziału na 

poszczególne szkoły i porównania z rokiem poprzednim. Przewodniczący stwierdził, iż w 

rozdziale dotyczącym kierunków rozwoju oświaty zabrakło: kształcenia ku przyszłości oraz 

dialogu edukacji z gospodarką. Zapytał również o zapobieganie emigracji zarobkowej 

młodych ludzi.  

Radny Pan Józef Konarczak zaapelował o zwracanie uwagi przy tworzeniu kierunków w 

szkołach na zapotrzebowanie rynku pracy. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyraził zadowolenie, iż zostało zorganizowane spotkanie 

na temat oświaty. Wicestarosta wyjaśnił powody uogólnienia prezentacji. Stwierdził, iż każda 

szkoła ma inne potrzeby i zamierzenia, dlatego nie warto doprowadzać do niezdrowej 

rywalizacji poprzez rankingowanie szkół powiatowych. Poinformował zebranych o 

organizowanej debacie na temat bezrobocia i rynku pracy. Wicestarosta powiedział, iż jest 

planowane dobudowanie 4 klas przy ZSOiZ w Krobi; zmiana systemu ogrzewania w ZSR w 

Grabonogu; winda przy siedzibie Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej.  

Dyrektor Pan Maciej Marcinkowski wyjaśnił, że Zespół Szkół Zawodowych nie ma wpływu 

na kierunki kształcenia. Jeśli zgłoszą się osoby, które mają podpisane umowy o pracę z 

danym pracodawcą wówczas tworzy się dla nich dany kierunek lub klasy wielozawodowe, 

które dominują. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zauważył, iż należy się starać, by uczniowie po 

gimnazjum nie szukali szkoły średniej poza Powiatem Gostyńskim. 

Radny Pan Józef Konarczak zauważył, że w Europie brakuje rąk do pracy. Należy kształcić 

świadomość młodych ludzi, że nie tylko studia umożliwiają znalezienie pracy. 

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski wyraził przekonanie, że istnieje potrzeba 

tworzenia kierunków na potrzeby przedsiębiorców.  

Przewodniczący Pan Alfred Siama stwierdził, że ze względu na nadchodzący niż 

demograficzny nie można zaprzestać inwestycji. Ponadto sale sportowe nie muszą służyć 

tylko szkole, ale także lokalnej społeczności. Przewodniczący odniósł się do wyników matur, 
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które uważa za dobre. Przewodniczący zasugerował, by wziąć pod uwagę rozbudowę 

struktur metodycznych – brak dostępu do metodyki przez nauczycieli.  

Dyrektor Pan Piotr Radajewski zaznaczył, że potrzeby szkoły są duże. Jednak dyrektor nie 

miał zamiaru ich wyliczać, by nie wywierać presji. Dyrektor zaapelował o zajęcie się 

problemem braku zajęć pozalekcyjnych w szkole. Dyrektor zauważył, iż występuje nadwyżka 

uczniów kształcących się w kierunkach humanistycznych. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik wyjaśniła, że problem jest głęboki, gdyż już w nauczaniu 

wczesnoszkolnym nie sprawdza się czy dziecko jest gotowe do nauki przedmiotów ścisłych. 

Każde niepowodzenie powoduje niechęć do nauki. 

Radny Pan Mirosław Waluś dodał, iż awersja do przedmiotów ścisłych łączy się z brakiem 

odpowiedniego wyposażenia sal chemicznych, biologicznych, czy fizycznych. Radny nie 

dziwi się, że trudno jest zainteresować młodego człowieka przedmiotem ścisłym. Rozwój 

nowoczesnego wyposażenia klas zatrzymał się.  

Dyrektor Pani Bożena Ryczkowska zauważyła, że głównym problemem są przestarzałe 

programy edukacyjne, które są nieadekwatne do rzeczywistości.  

Naczelnik Pan Marek Smektała powiedział, że jest problem w nadążaniu z programami 

nauczania. Kreowanie polityki jakości kształcenia przez państwo to podstawa. Tradycyjne 

metody nauczania dziś zawodzą. Uczniów trzeba zainteresować, by chętnie uczestniczyli w 

zajęciach i zdobywali wiedzę. Ponadto Naczelnik wyjaśni, że najtaniej i najłatwiej jest 

utworzyć uczelnię humanistyczną. W związku z tym mamy przerost absolwentów o 

kierunkach humanistycznych. 

Radny Pan Grzegorz Józefowski wyraził opinię, iż w chwili obecnej przygotowanie do 

zawodu pozostawia wiele do życzenia, gdyż młody uczeń w warsztacie zamiast nauczyć się 

zawodu tylko sprząta.  

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski wyraził odmienne zdanie, zauważając, że 

Radny uprościł sytuację. Przewodniczący z własnego doświadczenia wie, że warsztaty 

przygotowują do zawodu. 

Radny Pan Józef Konarczak stwierdził, że wszystko zależy od zakładu pracy, w jakim 

następuje przyuczenie do zawodu. 

 

Ad. 7 

 

Brak wolnych głosów i wniosków. 
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Ad. 8 

 

Przewodniczący Pan Alfred Siama serdecznie podziękował zebranym za przybycie, po czym 

zamknął posiedzenie Komisji. 

 

                                                                                          Przewodnicz ący  

                                                                                Komisji Spraw Społecznych 
 
                                                                                             Alfred Siama  

 

Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 


